
Homicides of Adults in Massachusetts, 1721-1730PRIVATE 

Class of death:   

Class of crime:   

Relationship:    

Motive:  


Intoxication?:  

Day of week:


Holiday?:


Time of day:


Days until death:  


SUSPECT(s):


VICTIM(s):



Cause of death:  


Circumstances:   

Inquest:   


Indictment:  


Term of court:  


Court proceedings:  

Legal records:  
Newspapers:
Other Legal records:  
Census:  
Genealogy:  

Suspect:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


1721, July 3




Plymouth, PLY

CT

FILE

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL

Intox?:  

Day of week:
M

Holiday?:

n

Time of day:
evening

Days to death:  23


HOM:  Sam Deerskins of Plymouth (Indian) m. Daniel Jones of Plymouth (Indian).  


Weapon:  Stabbed him in the back part of the arm.  d. 7/26.  


Circumstances:  house of Benjamin Morey [or Murray]


Inquest:  


Indictment?  yes, murder.  "Willfully, and feloniously kill and Murther."  


Term?:  4/1722:  Plymouth 


Court proceedings:  pNG.  fNG.  c.  [Thomas Penis, bound to appear as a witness against SD, failed to appear:  bonds f.]

Source:  
Mass. SCJ Records, v. 1721-5: 38-9

     Suffolk files 15348, vol. 138, deposition only

     "Thomas Denis Indian of full age Testifieth & Saith That on

ye third Day of July Instant In ye Evening I Being at ye house of

Benjamin Morrey In Plymth aforsd. In Company wth Samll Deerskin &

Daniell Jones Indians, after we had Been there about one hour, &

Considerable Discourse one with Another ‑ In Civility, nothing

tending To any Difference or Quarrell for a Considerable Time, at

Last Entering Into Some Discourse Concerning a meething held

among't ye Indians Sometime Before, ye sd. Deerskin sd. To

Daniell Jones he was a fool, & then Entring Into some words of

varience, they were very pleasant and I thought they were Good

friends, then ye sd. Daniell Jones, Gott up & went to ye fire to

Light his pipe, ye sd ‑ Sam: Deerskins Setting ther In ye.

Chimney Corner, by ye. fire and I heard ye. Sound of a Blow, Like

one man's Striking another which I supposed waas Daniel Jones

striking sd ‑ Deerskins, and I See Daniell Jones Returne from ye

fire & went out ye. door I followed him out & Benjamin Morrey

Likewise, and I Saw ye sd Jones arm Bloody ‑ and heard him Say

that Sam: Deerskins had Cut his arme with a Knife, the Blood

Issuing out of sd. Wound very fast ‑ after Some time ye sd

Deerskins Came Round ye house ‑ to ye. place where we stood & he

sd. I will Kill him Quite, Meang ye sd. Daniell Jones as I

thought wth much Difficulty Benjamin Morrey Stopt ye Blood, & ye

sd. Daniell Jones Went Into ‑ Benjamin Morrys house againe.  Some

Days after sd. Jones Went to John Scokes hous, Where he now Lays

Dead"

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

Sam Deerskins

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Plymouth 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Daniel Jones 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:


Plymouth

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1721




Newbury, ESS

CT

FILE

Class:   probable

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM BLACK by WHITE

Motive:  QUARREL / HONOR

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Ralph Wheeler m. a Negro Man named London


Weapon:  "killing or Murthering" -- threw a stick at L


Circumstances:  victim on board a hay boat or gundola that lay off the ship Gideon at Newbury--assailant was on the ship.  RW considered several of L's remarks insolent toward whites.


Inquest:  


Indictment?  bnf for murder against RW.  "ignoramus" [the witnesses against him did not appear]


Term?:  10/1721:  Salem 


Court proceedings:  Abraham Shepherd & Wm Hefferland, mariners, bound to appear to give evidence for His Majesty against Ralph Wheeler for "killing or Murthering a Negro Man named London."  Bonds f.  

Source:  
Mass. SCJ Records, v. 1721-5: 34

     Suffolk files 15551, vol. 139, depositions only

     "William Ripp of full age testifieth & saith That on ye

Sixth day of this instant Octobr He was marking the Stern of the

Ship Gideon Lying at Newbury Capt. Francis Howley ‑ Comander At

wch. time the Deceased Negro London was On board a Haybote or

Gondelo that Lay a Stern of Said Ship, when some Jocose 

Speeches past between this Depont and Said Negro This Depont

calling him Black Rogue and other names all in Jest And the Negro

telling him He was No more black Rogue than himself All which

this Depont. took in good part ‑ But One Ralph Wheeler belonging

to sd. Ship, who is now in Goal; took up the Suppos'd Quarrell on

this Deponts. part against ye sd. deceas'd Negro, And ask'd Why

he talk'd So Saweily to a White Man?  The said Negro Bid him to

mind his Own Business, and then this Depont. Left them"

     "Nathan Hale of full age Testifieth and Saith that he hath

Know ye Deceasd Negroe London for Severall years last past and ‑

I the Deponant Knows nothing but he was Sound of body and some

Time in ye last Summer past the above sd negroe had a fit of

Sickness and I the Deponant administrd Som Physic and other

Medicines to him and he soon Recovered and was sound in body as

he was before in My Judgment and I the Deponant Being Required by

the Corroner to give Evidence conserning ye above sd negroe: by

ye Desire of the Jurey of Inquest I have opned som part of ye

body of sd negroe and finde a Rupture or breach at the bottom of

his belly which in my Judgment was the ‑ occasion of his Death"

     "Abraham Sheperd Mate, and William Hofferland ‑ Carpenter

Belonging to Said Ship Gideon Severally testify and Say That they

were on board Said Ship at the time when the above words pass'd

between the said William Ripp and the Said deceasd Negro; And Say

that the above named Ralph Wheeler call'd the said Negro Black

Rogue And ask'd how he dar'd to Speak Such words to a White Man

The Said Negro made Answere He was no more Rogue than himself and

Bid him Mind his Own Business Upon wch. the said Wheeler took up

a Small Stick of Wood and flung it toward the sd. Negro, wch.

Stick happen'd to Pitch on the Bats Gunhill at Som Small distance

from said Negro And One End of it Rebounding from the Boat Struck

the said Negro some place about the Belly"

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

Ralph Wheeler 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

mariner; crew member of the ship Gideon, Francis Howley, captain

Town:


transient [anchored off Newbury]

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

London

Ethnicity:



Race:


b

Gender:

m

Age:


adult
"man"

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

mariner [working in a gundola or hay boat off Newbury]

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1721, Nov. - Feb. 1722




Natick, MID

CT

FILE

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    MARITAL WIFE by HUSBAND

Motive:  ABUSE

Intox?:  no

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  64+


HOM:  Samuel Ompatawin m. Hannah Ompatawin (his wife).  


Weapon:  sometime "in or about" Nov., 1721 - Feb. 1722.  Struck, wound, beat, kick, bruise in several parts of her body.  d. 5/3.  Cudgel [blunt]


Circumstances:  at home in their wigwam


Inquest:  


Indictment?  yes, murder.  fel., willful, malice aforethought.  


Term?:  7/1722:  Cambridge 


Court proceedings:  pNG.  fNG.  

Source:  
Mass. SCJ Records, v. 1721-5: 66-7

     Suffolk files 16065, vol. 143, deposition only

     Declaration of Hannah Ompatawin :  "Declare the Cruel usage and abuses her hasband the Sd Samll Umpatowen had then lately Give her, and according to her desire We Went, and When We Came to the Wigwam we found her in her right mind and understanding but in bodily respects very Low and more like to dye than to live.  Shee then Declared to us that her Sd Husband had been very Cruel to her and had Given her her Deaths Wound and that near about a fortnight before her sd Husband had been out all one day & night and when he Came home was built little fire and he was very angry and got a great Cudgell and beat me terribly all over my body head & Every where While ?? & I thought he was going to make a fire but he bid me lay my head down upon a block & he would Cut it off presently in a minute & he Said nobody Will Care about it nor Say Nothing to him if he did it.  I thought by his looks he might have been drinking Somthing but I Counted he wan't drnk but he let me alone afterwards that time but I was very much brused about my back & other parts of my body with his Cruelly beating of me So that I Could very hardly Stir; Some few days after it might be near a week or fortnight my wounds were terrible [torn] which I Received a aofresd, my husband had a mind to have to do with me, and I beg'd of him to Excuse me While I was better, for I was So Soar in my body I was not able, but would do any thing in reason to gratify him which I was able, yet nevertheless he flung me down and rent my thinh open forceably, and held me down & violently puncht or Strook me with his knee in my private parts while he beat me almost off the place where I lay then he pulled me on agin and puncht with his knee agin in ye Same place While he gave me my deaths Wound, I told him them boards we lay on Would be a witness aginst him yt he had kill'd me & give me my deaths Wound.


This We the above Said Deponants Can Testify we heard ye above Said Hannah Say & Declare as a dyin gperson in ye presence of her Said husband telling him yt he was ye man yt had killd her, and he made no reply in Contradiction of what his Sd wife then Charged him With as aforesd."

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

Samuel Ompatawin

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:





Literate:




Marital Status:  
m. to Hannah 

Children:




Occupation:

laborer

Town:


Natick

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Hannah Ompatawin

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

f

Age:





Literate:




Marital Status:

m. to Samuel

Children:




Occupation:



Town:


Natick

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1721, Nov. 30





Charlestown, MID

FILE

CT

Class:    possible

Crime:    HOM MANSL

Rela:
NONDOM

Motive:   UNK

Intox?:

Day of week:

Holiday?:

Time of day:

Days to death:  10

    
 HOM:  Josiah Henshaw m. Benjamin Stimpson


Weapon:  beat wounded & brusied on several parts of his body with a cordwood stick --- lingered & d. 12/10/1721.

     
Circumstances:

    
 Inquest:

   
 Indictment?  bnf.  An indictment prefered to the grand jury [for murder], "upon which they have returned Ignoramus."  Text:  "did beat wound bruse and strike the said Benjamin Stimpson in Severall parts of his body so that by means & virtue of Such Strinking beating wounding and  bruising as aforsd the said Benjamin Stiimpson Did Linger and Languish from the said 30th Day of November to the tenth Day of December which was in ye year of our Lord 1721 & then ahde sd Benjamin Stimpson of the said hurts wounds and bruises att Charlstown aforesd in the County aforesd Dyed So that the Jurors upon their oath Say that the aforesd Josiah Henshaw att Charlestown in the County aforesaid the aforesaid Samuel Stimpson in manner and forme as aforesd. and of him malice forethought Did felnoiusly kill and murder"


Term?:  7/1722:  Cambridge 


Court proceedings:  JH discharged from his recognizance, paying costs.

Source:


Mass. SCJ Records, v. 1721-5: 67

     Suffolk files 16115, vol. 143

     indictment only

Newspaper:

Census:

Genealogy:  

Accused:  

Josiah Henshaw 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

laborer

Town:


Charlestown

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Benjamin Stimpson 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. Eliz. Stimpson

Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1722






Boston, SUF

CT

FILE


NOTE:  a "shooting" -- no indictment, so not counted

Class:   do not count

Crime:  poss HOM / prob CAS GUN

Rela:   NONDOM

Motive:

Intox?:

Day of week:

Holiday?:

Time of day:

Days to death:

     HOM:  Archobald Willson m. Samuell Lalocke

     Weapon: gun

     Circumstances:

     Inquest:

     Indictment?

     Term?:  1722?

     Court proceedings:

Source:

     Suffolk files 16317, vol. 145

    
 prisoner list

     
"Achobald Willson for Shootting of Samuell Lalocke


“Boston   December 25 1722”

Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused:       

Archobald Willson

Ethnicity:

Race:


w

Gender:             
m

Age:


adult

Literate:

Marital Status:

Children:

Occupation:

Town:

Birthplace:

Religion:

Organizations:

Victim:        

Samuell Lalocke

Ethnicity:

Race:


w

Gender:             
m

Age:


adult

Literate:

Marital Status:

Children:

Occupation:

Town:

Birthplace:

Religion:

Organizations:

1722, July 25




Charlestown, MID

CT

FILE

Class:   probable

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  123


HOM:  Aaron Bourne m. Thomas Foot


Weapon:  beat, bruise, kick d. 11/26.  


Circumstances:  at Capt. Samuel Long's


Inquest:  


Indictment?  yes, murder, fel., malice aforethought.  "did beat bruise kick stricke Evil entreat & wound the said Thomas Foot so that by means and virtue theof ye sd. Thomas foot did Languish fromye sd. twenty fifth day of July to ye twenty sixth day of November last & of ye sd. hurst bruises wounds & Evil Entreatment. . . Did Dye so that ye Jurors for our sd Lord ye King Say that ye sd Aaron Bourne att Charlestowne in ye County of Middlesex aforesd. did willfully feloniously & of his Malice forethought kill & murder ye sd Thomas foot"


Term?:  1/1723:  Charlestown 


Court proceedings:  pNG.  fNG.  c.

Source:  
Mass. SCJ Records, v. 1721-5: 96

     Suffolk files 16507, vol. 146

     "Whereas Aaron Bourn of Marblehead, Practioners in Physick

has request of Me to certify to your Honrs. what I either know or

may have heard concerning his behaviour or Character in the Town,

In Justice therefore to Him, I can assure your Honrs. that He has

been my near Neighbour for three years or more past, and that I

have always reputed him to be a Man of a Regular Life &

Conversation, a peaceable courteous and inoffensive behaviour &

that I never heard him in the least to be given to Contention or

Quarrelling"

Suffolk file 16507   vol. 146 [documentation, indictment(partial), character deposition(partial), deposition]
Suffolk file 16507   vol. 146 [indictment (partial)]

[the back of the indictment contains the following list of witnesses]

[back]

“Witnesses

+ Mary Marrennett

+  Joseph Harris

+ Christopher Batchford

+ Caleb Lampson

+ Joseph Salter

+ Elizabeth Reed

+ Peter Caleb

   John Sprague

+ John Codman

Samuel & Sarah Long

+ James Lowdon Senr[?]

+ Joseph Alten Senr[?]

+ John Puther[?]

+ Matha Cary

Suffolk file 16507 [character deposition (partial]

“To the Honble. His Majestys Justices of the Superiour Court of Judicature and Court of Assize”

“May it please...Contention or Quarelling”

“Marblehead Jany 23: 1722/23         “D. Masson”

Suffolk file 16507   [deposition]


“Peter Caleb doeth fully testifi and Say that Mr: Thos: Foot of Charlestowne Sent for me, Oct 3d:  1723: and said that a Gentleman at Capt: Samll: Longs had given his deaths wound as he was afraid and he desyred me to do what i could for him and sum short time after this he complained of paine in his right side and that it had ben for sum time tho not so bad as it hath bene for this day or two and he desyred that i would see it and then it was sumthing sweld and so continewed for abought: ten or fifteen dayes:- - and then he fell into a fever and indeed i am much afraid that was the cause of his Death”








          “Midde ss.  At His Majesties Court of









Assize...at Charlestowne Janry 31st[?]









1722”

“Jan: 29 1722/3”

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

Aaron Bourne 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

barber surgeon

Town:


Marblehead 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Thomas Foot 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

slaughterer [butcher]
Town:


Charlestown 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1722, Aug. 12




Barnstable, BAR

CT

P

FILE

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  Joseph Ewitt aka Joseph Hewett m. Hosea Pilate


Weapon:  stick on side of head, Broke a hole in her skull & another under her ear.  d. inst.  


Circumstances:  at Santuit River in Barnstable


Inquest:  


Indictment?  yes, murder, malice aforethought, vol. & fel.  "with a stick of the value of One shilling which he held in his right hand the sd. Hosea Pilate on the side of her head voluntarily and feloniously then & there struck by the sd Blows then & there given, broke a hole in the Skull of the sd Hosea Pilate in length half an Inch & another under her Ear of the like length, of which sd. blows and Striking the sd. Hosea Pilate then & there instantly & immediately dyed, and to the Jurors aforesd. Say that the abovesd. Joseph Ewitt otherwise called Joseph Hewett the sd.  twelfth day of August las tpast in the sd. place called Santuit River, the sd. Hosea Pilate in manner & forme as aforesd. of his malice forethough voluntarily and feloniously killed & murthered"


Term?:  4/1723:  Plymouth 


Court proceedings:  pNG.  fG.  DEATH.  to be hanged 5/13.  Exec. 6/13/1723.

Source:  
Daniel Allen Hearn, Legal Executions in New England:  A Comprehensive Reference, 1623-1960 (Jefferson, North Carolina:  McFarland, 1999), 117.

Mass. SCJ Records, v. 1721-5: 104

SF 16124   vol. 144    [documentation, inquest]   [see also SF 17698]

a) the inquest is badly faded and torn and thusly barely legible

Suffolk file 16124   vol. 144

“Barnstable ss   An Inquisition Taken at Barnstable...thirteenth day of August...Ninth Year...George...[1722]...before Saml. Kimble[?]...Coroner...body of Hosea Pilate of Mashpee Indian squaw[?]...[illegible]”

    Suffolk files 16832, vol. 148, indictment only

     Suffolk files 16957, vol. 150, order for execution

SF 17698    vol. 156[documentation, writ]    [see also SF 16124]

Suffolk file 17698   vol. 156

“...Plimouth ss.}     George by the Grace of God...”


“To the Sheriff...Barnstable...”

“We Command you that the Body of Joseph Ewitt an Indian in our Goal at Barntsable...detained as tis said under safe and secure Conduct, together with the day and cause of his Caption and Detention by whatsoever name the same Joseph Ewitt may be reputed in the same, you have before our Justices of Our Superiour Court of Judicature of Assize...plimouth...last Tuesday of April next...at Boston this 23 day of March...1723”

“Barnstable ss   1723”

“Pursuant to this Writ on 29 day of this Instant I Removed...Joseph Ewitt from the Goal in Barnstable to goal in plymouth who had bin in sd Goal in Barnstable from the 12 day August Last Past until April 29...”

[back]

“Writ of Hab. Corpus

for removg Jos Ewitt

from Barnstable. To Plimo.”

“1723”

Newspaper:
New England Courant , 6/3/1723
Census:  

Genealogy:
Accused:  

Joseph Ewitt aka Joseph Hewett 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Barnstable

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Hosea Pilate

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:


Marshbee [Mashbe]

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1722, Oct. 13




Marblehead, ESS

CT

INQ

FILE

Class:   certain

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:
night

Days to death:  15 [or 7?]


HOM:  John Royall m. Christopher Codner 


Weapon:  with a large cane & stick & with his hands & feet, struck, kicked, bruised "in several parts of his body."  d. 10/28.  


Circumstances:  at house of James Fabins


Inquest:  verdict:  “we do believe yt. by the blows which he recvd. by John Royall was the Occasion of his Death”


Indictment?  yes, ind. for murder.  malice aforethought.  Text:  "with a large Cane and Stick as alsoe with his hands and feet Did strike kick and bruise ye sd Christopher Codner in Severall parts of his body So that by means thereof ye sd. Christopher Codner Did languish from ye said thirteenth day of October to ye 20th Day of this Instant October following & then Dye of the sd. Hurts and bruises And So the Jurors for our said Lord the King Say That the sd. John Royall at Marblehead in the County aforesd Did feloniously and of his Malic forethought Kill and murder the sd Christopher Codner"


Term?:  10/1722:  Salem 


Court proceedings:  "Absconded and Fled."  Warrant issued for his arrest.

Source:  
Mass. SCJ Records, v. 1721-5: 81

Suffolk file #:
16299, vol. 145


Date of inquest:

Oct. 29, 1722

Coroner or j.p.:

Richard Trevett, coroner

Town of inquest:

 Marblehead

Location of inquest:

     Suffolk files 16299, vol. 145

     The Deposition fo Tabith Pickworth of Marblehead of full age

Testifieth and saith yt. she being att eh house of James Fabins

on the thirtenth of October in ye. Night she did there see John

Royall take hold of Christopher Codner by the breast with one

hand and did strike him wth. a Stick or Cane one or two strokes,

and likewise di dstrike him wth. his knee or foot in ye. body,

and futhermore saith yt. she heard Christopher Codner upon his

Death Bed lay his Death to John Royall"

SF 16299    vol. 145    [documentation, inquest, five depositions]
a) the worksheet for SF 16299 lists the term as 10/1722, while the indictment reads 

“Tuesday being the 30th of November...1722” [not October]
Suffolk file 16299   vol. 145    [inquest]

“Essex ss     An Inquisition...Marblehead...29 of Octobr....Ninth Year...George...Christopher Codner of marblehead...Fisherman...yt. by the Blows which he recvd. By John Royall was the Occasion of his Death”

Suffolk file 16299   [depositions]

“The Deposition of Jonathan Graves of Marblehead of full Age Testifieth and Saith yt. he being att ye house of James Fabins on ye Thirtenth day of Octobr. Inst. in ye Night he did there see John Royall take hold of Christopher Codner by ye. breast and shake a stick or Cane att him and furthermore saith yt. he heard Christopher Codner Cry out and say yt. if they not take ye. sd. John Royall yt. he would choak him”





“Jonathan Graves”

“The Deposition of John Piles of Marblehead of full Age Testifieth and saith yt. he being att ye. house of James Fabins on ye. thritenth of Octobr. In ye. Night he did there see John Royall strike Christopher Codner with a Stick or Came one or two blows and likewise hear ye. sd. Codner Cry out for them to take them of or Else they would Choak hm and likewise heard ye. sd. Christopher Codner upon his Death Bed[?] lay his Death to John Royall”

“his










      John X Piles











mark”

“The Deposition of Samll. Reed of marblehd. Of full Age testifieth and saith yt. he being att ye. house of James Fabins on ye thirtenth of October in. Ye. Night he did there see John Royall strike Christopher Codenr wth. a stick or Cane one or two Strokes over ye body”     “Samll Reed”

“The Deposition of Samll. Bridges of Marblehd. Of full Age testifieth and saith yt. he being att ye house of James Fabins on ye thirtenth of octobr. At Night yt. he there saw John Royall have hold on Christopher Codner which he Endeavord. To part them and furthermore saith he happened to  be in Company wth. him att the house of Nicholas Andreas on ye. twenty second Day of this Instant Octobr. 1722 he did there hear John Royall say yt he kickt Christopher Codner in the Gutts”









“Samll Bridges”

[back]

“The Depositions of James Fabins Junr[?] and his sister both of full Age Testifieth and Saith yt they being in their Fathers house on ye. thirtenth of Octobr. in ye Night yt they said John Royall

Strike att Christopher Codner and likewise ye. sd. Royall scuffling wth. ye. sd. Codner broke some Earthen ware wich ye. said Royall came ye next day and offered to pay them for itt”











“his mark











James E Fabins” 

“Marblehead
Octobr 29th 1722




  “her


the severall witnesses Relating




       Mary + Dyer

so the death of Christopher Codner





   mark”
       mad oath before me Richd. Trevott Coroner



and are Recognized to [...illegible]

the Court or Courts for that matter”

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

John Royall 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

fisherman

Town:


Marblehead 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Christopher Codner

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:


Marblehead

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1723, March 19




Gayhead, DUKE

CT

P

FILE

DATE:  garbled:  court records seem to say 10th or 19th – and newspaper the 14th

Class:   probable

Crime:   HOM \ MURDER

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL / DRUNKEN

Intox?:  probably all parties

Day of week:


Holiday?:



Time of day:
afternoon

Days to death:  0


HOM:  Joseph Mittark, Philip Mittark, Asaph Junr., Joseph Asaph, Simon Nelowash, Elce Pamet m. Moses


Weapon:  on left side & neck, disjointed his neck, inst.  found with his body partially buried.  [phys]

Circumstances:  were returning from Dartmouth in a whale boat & landed at Monamsha Creek; had been drinking rum.


Inquest:  


Indictment?  malice aforethought.  vol. & fel.  "Joseph Mittark, Phillip Mittark Asaph Junr., Joseph Asaph, Siimeon Netowash, & Else Pamet ye sd 10th day of March last past in ye sd. place called Gay head ye sd. Moses in Manner & forme as afforesd. Of their Mallice forethought volantarily & feloniously killed & Murdered"


Term?:  4/1723:  Plymouth 


Court proceedings:  pNG.  fNG.  c.

Source:  
Mass. SCJ Records, v. 1721-5: 104

Kawashima, 154-5:  HOM in Mass Bay

1723, 6 Indian suspects (5 men, 1 woman), last seen in the company of Moses, who was found at Gays Head in Martha's Vineyard partially buried on seashore.  Claimed he was so drunk that they had to leave him behind; argued the ground had fallen upon him after they left.  All indicted for murder, but at Plymouth session of SCJ, discharged w/ only costs.

     Suffolk files 16857, vol. 148

     "They Came form Dartmouth and Brought a considerable

quantity of Rhum with them in a Whale Boat and that the Above

named Moses was one of the Boats company and went out and came

back with them and that they came on Shore Late in the afternoon

of sd nineteenth day of march aofresd at monamsha crek and Joseph

Mintalk and Joseph Asaph and Philip Mintalka nd Asaph went from

there boat to William Clarks which was about a Quarter of one

mile And Left Moses in the boat in Charg with the Rum so far the

first four and Simon Netowash and Also Pamet say that they caem

to the boat (they haveing not as yet ben of there company) found

moses In sd boat and in a Little time the others which were gon to Clarks came to them att eh boat and were in a furious Rage and so they would goe up to clarks Again to be Revengend on him for

affronts Received and he and moses persuaded them to disist and

then they ??? off and went out of the Crek into the sound and

went more two miles along the Gay Head Shore and then put on

Shore and Simon netowash took on a small cask of there Rhum and

went to ??? house and Joseph Mintalk with him and the Rest of

there company all saveing Moses caem in about half and hour

after them and further say that when Moses went from the boat he

pased along a little way on the beach and Lay Down and as they

passed by him they asked him to goe Along and he made no answer ‑

‑ Also saith that when Philip mintalk was Going on Shore out of

the boat he mised his own hat and some one of them told him moses

had taken it and he in Rage said Damn Him and Run after him and

the ??? til he came up with sd moses whoe Lay on the beach but

she saw no further action it was now dark"

Newspaper:

New England Courant, 4/1/1733:  Hear from Martha’s Vineyard, that on 3/14 an Indian man was found dead on Gay-head, “with part of his body buried under ground at the side of a bank near the water-side.”  He was in the company of 5 or 6 Indian men and an Indian squaw “some little time before.”  On examination, they admitted that they had been with him, “but that he was so much in drink they were oblig’d to leave him there, and they pretend the ground fell upon him after they came away.”  But “those who have view’d the place” concluded he had been murdered.  Jailed for their trial.


New England Courant, 6/3/1723
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Joseph Mittark 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Gayhead in the Constablewrick of Chilmark

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Philip Mittark 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Gayhead in the Constablewrick of Chilmark

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 3:  

Asaph Junr. 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Gayhead in the Constablewrick of Chilmark

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 4:  

Joseph Asaph 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Gayhead in the Constablewrick of Chilmark

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 5:  

Simon Nelowash 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Chilmark

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 6:  

Elce Pamet 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Chilmark

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Moses 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:


Gayhead

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1723, Apr. 23






Boston, SUF

CT

FILE

Class:    possible

Crime:    HOM

Rela:
NONDOM

Motive:
QUARREL

Intox?:

Day of week:  T

Holiday?:

Time of day:

Days to death:  0

     
HOM: William Parnell m. Mary Lyon

     
Weapon:  beat.  found d. on Weds morning.

Circumstances:  found dead in the hen house of Priscilla Rainsford in Boston, where the assailant lodged.

     
Inquest:

    
 Indictment?  not found

     
Term?: April 1723

    
 Court proceedings:

Source:

     Suffolk files 16737, vol. 148

     "There is great Reason to suspect that Mary Lyon (who was

found Dead last Wednesday Morning in a Henhouse belonging to

Priscilla Rainsford in Boston) was Murdered; And whereas the sd.

Court is also Informed That William Parnell Carpenter Mate of His

Majestys Ship Seahorse who is a Lodger in the sd. Rainsfords

house had a Quarrel with the sd. Lyon the Day before & was the

first that discovered her Death in the Morning & that Sarah

Sandon Junr. belonging to the sd. House was the last in Company

with her that night"

     Also list of those examined in the case

SF 16737   vol. 148   [documentation, list of witnesses, warrant]
Suffolk file 16737   vol. 148   

“Persons to be Examined Conserning the deth of Maryann-Lyon=being found Dead In a hen house belonging to Prisilla Ramsfort In Boston yesterday morning- the 24th of Aprill 1723 viz”

“Willm Parnatt carpenter mate of the ship Sea horse a lodger in sd house he haveing a Quareel with her sd Lyon the day before and the first that discovered her deth in the morning Sarah Sandall[?] Jur belonging to sd house and the last yt was In Compy with her that night”

“Persons so summed for witness and to give Information to the Justices in order for[?] an Examination”

“Prissilla Raynsfort

Sarah Sanders

mary Grimes

Mary walker

James worth

Sarah Griffith

Sarah Egby

Willm Hunt  } att he north end of Boston 

John Spenser}

Daniel Dowding     }

Benja Simpson       } 3: of the Jury of Inquest

James Perriman[?]}

Doctrs:  Jno Cuttler  }

Larans Tollande         } who search the [..illegilbe] of sd Lyon 

Jno: Stewart               }”

“Samll: Hill Constable knows all the above persons”

Suffolk file 16737   [warrant]

“Suffolk ss.     To the Sheriff of...Suffolk...”

“Whereas Information has been given to the Court of General Sessions...now hold by Adjournmt. At Boston...that there is great Reason to Suspect that Mary Lyon (who was found Dead last Wednesday Morning in a Henhouse belonging to Priscilla Rainsford in Boston) was Murdered; And wheras the sd.  Court is also Informed that William Parnell Carpenter mate of His Majestys Ship Sea horse who is a Lodger in the sd. Rainford house had a Quarrel with the sd. Lyon the Day before & was the first that discovered her death in the Morning & that Sarah Sander Junr belonging to the sd. House was the last in Company with her that night”

“There are therefore...Require you to Attach the Body of the sd William Parnell & Sarah Sanders Junr. & them secure...have them before the sd. Court at three of the Clock in the Afternoon of this Day in Order to their being Examined touching the sd. Mary Lyons Death You are also Required to Summon Priscilla Rainsford Sarah Sanders Mary Grimes Mary Walker James Worth Sarah Griffith Sarah Egby William Hunt John Spencer Daniel Powning Benjamin Simpson James Perriman Docrs. John Cuttler Laurance Delhande[?] George Stewart to appear & the sd Court at the same time...Dated at Boston April the 30th...1723”

Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused: 

William Parnell

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:             
m

Age:


adult

Literate:

Marital Status:

Children:

Occupation:         
carpenter mate of H. M. S. Seahorse
Town:               
Boston

Birthplace:

Religion:

Organizations:

Victim:        

Mary Lyon

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:             
f

Age:


adult

Literate:

Marital Status:

Children:

Occupation:

Town:               
Boston

Birthplace:

Religion:

Organizations:

1723, Oct. 12




Brimfield, HAM

CT


NOTE:  a question of intent or of who shot FB?

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  William Hambleton m. Francis Baxter


Weapon:  gun charged with a small bullet & sundry shot, shot him in the head.  inst.  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder, malice aforethought, vol. & fel.  


Term?:  10/1723:  Springfield


Court proceedings:  pNG.  fNG.  c.

Source:  
Mass. SCJ Records, v. 1721-5

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

William Hambleton 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

husbandman or laborer

Town:


Brimfield 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Francis Baxter 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

husbandman

Town:


Brimfield 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1723, Dec. 13                         Eastham, BAR

CT


NOTE:  bill not found.  why?  casualty or uncertain of perpetrator?

Class:  uncertain

Crime:  prob. HOM MANSL or poss. CAS GUN

Rela:   NONDOM

Motive:

Intox?:

Day of week:

Holiday?:

Time of day:


HOM:  Jesse Harding m. Betty Stephen

     Weapon:  "a gun of the value of 5 shillings loaden with

     powder and shot"

     Circumstances:

     Inquest:   n

     Indictment?  bnf

     Term?:  Court of Assize, Plymouth, April 1724

     Court proceedings:  

Source: 
Suffolk file 98675a vol. 555:

Indictment:  "The Jurors . . . present that Jesse Harding of

Eastham, . . . laborer, on ye 13th day of December last at

Eastham . . . did with force & arms feloniously make an

assault upon the body of Betty Stephen . . . with a gun [see

above] . . . & did yn & yr feloniously & of malice

premeditated shoot her in her neck & gave her one mortal

wound of two inches wide & three inches deep, whereof she yn

& yr instantly died & so he the sd. Jesse did yn & yr

feloneosly murder and kill ye sd. Betty against the law"  At

bottom of Doc. James Barnett, foreman [?] returned a verdict

of Ignoramus

“Plymo. &c. ss.   Mem.  That at his Majesty’s Court of Assize & Genll Goal delivery...Plymo....Eight day of Aprill...tenth year of George [the first]...”

“The Jurors...Jesse Harding of Eastham...Labourer on ye thirtieth day of Decr last at Eastham...with force & arms felenously made an assault upon one Betty Stephen...and with a Gun of ye value of five shilling loaden with powder & shot did yr. & yn. Feloniously & of malice premeditate shoot her in ye Neck & gave her one mortal wound of two inches wide & three Inches deep whereof sh yr. & yn. Instantly died, & so he the sd Jesse did yn. & yr. Feloneously kill and murder the sd Betty...”

“Ignoramus”

Census:

Genealogy:

Accused:  

Jesse Harding

Ethnicity:

[English]

Race:       

w

Gender:     

m

Age:


adult

Literate:

Marital Status:

Children:

Occupation:  

laborer

Town:  

Eastham

Birthplace:

Religion:

Organizations:

Victim: 

Betty Stephen

Ethnicity:

[English]

Race:      

w

Gender:    

f

Age:


adult

Literate:

Marital Status:

Children:

Occupation:

Town:   

Eastham

Birthplace:

Religion:

Organizations:

1723, Dec. 14




Boston, SUF

CT

FILE

NOTE:  appears to have been more a question of the identity of the murderer than of the fact of the murder, given the head wounds

Class:   probable
Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  George Frizell m. Elizabeth Lynham


Weapon:  phys


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  no.  "of his malice premeditated slew and Murdered"  bnf.  Ignoramus.  text:  "under her left breast with his right elbow did then and there wilfully feloniously and of Malice premeditated did Strike, and thereby beat her down with her Left side of her head against the table which gave her A mortall wound by ye Concusion of her brains Whereof She languished til the forteenth day of ye same muneth and yr yr of died at Boston aforesd. And so ye Jurors aforesd Say yt ye. Aforesd George Frizell on the fourteenth day of Dec. aforesd at Boston Aforesd of his Malice premeditate Wilfully & feloneously Slew & murdered the sd Elizabeth Lynham"


Term?:  5/1724:  Boston 


Court proceedings:  disch. from recognizance to appear.

Source:  

Mass. SCJ Records, v. 1721-5: 193

     
Suffolk files 17750, vol. 156

     

indictment only

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

George Frizell 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Ipswich, Essex Co.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Elizabeth Lynham 

Ethnicity:

[English]

Race:


w
Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. to George Lynham of Boston, merchant

Children:




Occupation:

housewife

Town:


Boston

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1724, June 12




Chilmark, DUKE

CT

D

INQ

FILE

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  [0]


HOM:  Josiah Challenge m. Isaac Menoquett [aka Manoquit]


Weapon:  ax blow to head, frac. skull


Circumstances:  on board a sloop (which sailed regularly out of the harbor) riding at anchor in Monamsha [Monimsha] Harbour in Chilmark.  They were working to prepare the vessel for a voyage when an argument erupted between them.


Inquest:  verdict:  “on the 12th day of June Instant, On Board of A sloop rideing at Anchor in Monamsha Harbour Josiah Challeng Labourer Did with An Ax strike sd Isaac Menoquett On the Head cracked his scul which was ye means of his death”


Indictment?  text:  "did of his Malice forthought as Afforsd. then & there felonioulsy Strick & one Mortall wound of ye. lenth of three Inches on ye fore ‑ ‑ part of ye head of ye sd Isaac Monoquit did Give of wch. sd. stroke & wound given as Aforesd & on y sd thirteenth day of June last ye sd Isaac Monoquit at Chilmark afforsd & of ye wound aforsd Dyed So yt ye Juors of our sd Lord ye King upon their oath afforsd Say yt sd Josiah Challeng did on ye sd thirteenth day of June afforsd. at Chilmark afforsd & in Manner as Afforsd feloniously Murder ye sd Isaac Monoquit"

     
Term?:  4/1725:  Plymouth


Court proceedings:  pNG.  fG.  DEATH.  to hang.  Appealed.  Exec. 5/25/1725

Source:  

Daniel Allen Hearn, Legal Executions in New England:  A Comprehensive Reference, 1623-1960 (Jefferson, North Carolina:  McFarland, 1999), 119.


Mass. SCJ Records, v. 1721-5:  no page #; in SCJ Minutes, Mass. SCJ Records, v. 1702-1730 [no page #'s]


Thomas, Sewall Diary, 2: 1029.  JC, "an Indian, was found guilty of murdering his fellow Sailor," IM.  "Murder was Committed June, 10, [sic], 1724. more than 10. Moneth's agoe, and yet the Prisoner, Witnesses, Capt. Thomas Newton and John Harris; Justice, Doctr Little and all concern'd, were present which made the CAuse clear as the Noon-Day.  This was an Answer of frequent and fervent Prayer!"

Suffolk file #:
17845, vol. 157

Date of inquest:

June 14, 1724

Coroner or j.p.:

Nathan Basett, coroner

Town of inquest:

 Chilmark

Location of inquest:

     Suffolk files 17845, vol. 157

     "Being accuesed of ye murthering of ye body of Isaac

manoquit of Chilmark in sd County Labourer ye sd Josiah being

asked wheither he murthered ye sd Isaac; he answered he supposed

so: then being asked why he supposed so he sd because folkes said

so but he knew nothing off itt he was farther questioned by

Insisted yt he knew nothing of ye matter"

     Suffolk files 18457, vol. 163

     And that on the sd. twenty fifth day of May ‑ you the

Sheriff of our sd. County of Dukes County (between the hours of

twelve and I've of the Clock in the sd. day) cause the sd. Josiah

Challenge to be carryed from our sd Goal in Dukes County aforesd.

to the place of Execution in the sd. County and there to be

hanged up by the Neck until he shall be dead."

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:

Josiah Challenge

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

fisherman; laborer [mariner] sailor

Town:


Chilmark (Martha's Vineyard)

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Isaac Menoquett [aka Manoquit]

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

fisherman; laborer [mariner] sailor

Town:


Chilmark (Martha's Vineyard)

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1725, Jan. 23




Swansey, BRI

CT


NOTE:  bill not found.  Because a casualty, or because uncertain as to perpetrator?  Not a murder indict., so prob. a gunshot casualty

Class:   uncertain

Crime:   HOM or CAS GUN

Rela:    

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  ?


HOM:  Jeremiah Edge m. Isaac Gardner


Weapon:  shot


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  "& feloniously murthering him."  bnf.  Ignoramus.  


Term?:  9/1725:  Bristol 


Court proceedings:  disch.

Source:  
Mass. SCJ Records, v. 1725-30: 15

not in Suffolk file index

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

Jeremiah Edge 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[adult]

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

joiner [carpenter]
Town:


Swansey

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Isaac Gardner

Ethnicity:

[English]

Race:


[w]

Gender:

m

Age:


[adult]

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1725, Aug. 20




Cape Porpus or Arundel, YOR

CT

TRACT

P

Class:   certain

Crime:   HOM \ MURDER

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  3


HOM:  Joseph Quasson (Indian) of Yarmouth "while he was in the public service of the Province as a soldier" m. John Peter [aka Boler] (Indian) of Yarmouth (a soldier in the public pay & service of the province) 


Weapon:  with a gun charged with powder & ball.  Shot in groin "on the upper part of his Thigh."  d. 3 or 4 days later.  [musket]

Circumstances:  The assailant & victim had joined an aux. reg. of the Mass. infantry & assigned to a camp in York Co.  They were sharing a campfire in front of their tents when a fight broke out.  JQ thrust a loaded shotgun at JP's groin & pulled the trigger.  Seized by fellow soldiers & carried to the authorities.


Inquest:  


Indictment?  yes, murder, malice aforethought


Term?:  5/1726:  York 


Court proceedings:  pNG.  fG.  DEATH.  Exec. 5/12/1726

Tract:


Ritz 5.02 (4)

Source:  

Daniel Allen Hearn, Legal Executions in New England:  A Comprehensive Reference, 1623-1960 (Jefferson, North Carolina:  McFarland, 1999), 119.


Mass. SCJ Records, v. 1725-30: 42

SF 19323  vol. 169 [documentation, note[?], indictment]
Suffolk file 19323   vol. 169      [note?]






“Sandwich May 5th. 1726”

“These are to certifie that I have herewith sent Joseph Cape and Jacob Keton who stand bound by way of Recognizance in Fourty Pounds Each to Appear at the Court of Assize and Genl: Goal Delivery to be holden at York...Second Wednday instant to give Evidence...Relating to Joseph Quasons, shooting of John Peter sometime in the fall of the Year last past at nor near Cape po[torn]

Suffolk file 19323   [indictment]

“York ss.      At ye Court of Assize and Genl. Goal Delivery...York...Wednesday the 11th Day of May 1726”

“The Jurors...Joseph Quasson (an Indian ) of yarmouth....For that the sd Joseph Quasson, at Cape Poopas[?] or Arundal...while he was in the Publick Service of the province as a Souldier about the Twentyth day of Augsut last...an Assault did make on the body of one Jno. Peter an Indian of Yarmouth...as a Souldier in the publick pay and service of the province and with a Gun, Value forty shillings, then was charged witen powder and Ball,...levelled at sd  –– and shot the sd Jno. Peter in at the groyn on the upper part of his Thigh wounding the sd Jno. Peter mortally so the sd Jno. Peter for a few day- vizt. Three or Four, Languished and then dyed of the wound...so the Jurors...Joseph Quasson did then & there willfully and feloniously Kill and Murther...”

“Witnesses.“The Jury find Billa Vera”

Robt. Stawford    }     

Thomas[?] Miller }  “Posuit se er”

Capt. Jos: Baal     }   sworn 2 days  

Joseph Caby         }   attenda travel

Jacob Kedew        }”

Kawashima, 133:  HOM in Mass Bay


1726, Joseph Quasson tried before York session of the SCJfor murdering another Indian, John Peter.  A # of Indians sent from Barnstable and Plymouth to testify agst ther suspect, all afterwards reimbursed for their time & travel expenses to attend court.  [no precise reference:  several cases in these references]

ACTS AND RESOLVES, I:1693-1694, ch. 17; II: 32, 36, 42, 54-5.

ACTS AND RESOLVES, 2:  781-2, ch. 14.

LAWS OF THE COLONIAL AND STATE GOVERNMENTS, RELATING TO INDIANS AND INDIAN AFFAIRS, FROM 1633 TO 1831, INCLUSIVE, (Washington, D.C.:  Thompson and Homans, 1832) 14-15. 

Newspaper:

BGAZ, 5/16/1726:  HOM in ME:  last week at Sup. Ct. at York in County of York, an Indian was condemned for the murder of another Indian, "they were both Soldiers in the Countries Service."

Census:  

Genealogy:
Accused:  

Joseph Quasson 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

in the public service of the Province as a soldier 

Town:


Yarmouth 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

John Peter 

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

a soldier in the public pay & service of the province

Town:


Yarmouth 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1726, July 11




Boston, SUF

INQ

CT


NOTE:  contrary to will verdict, but testimony says that he said he would shoot the victim.  Also can't tell is RS was a child or an adult -- assume the latter.

Class:   probable

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:
7pm

Days to death:  0


HOM:  Robert Saco, Jr. m. Susanna Nowell


Weapon:  shot with a fowling piece [musket]


Circumstances:  victim and Mary Rancher (12) was looking out of a window of the house of Capt. Irvin in Cambridge Street.  RS was outside in the yard & said he was going to shoot at them, & did.  [home victim, it appears]

Inquest:  verdict:  "Robert Saco the aforesaid Susannah Newell by misfortune & contrary to his will, in Manner & form aforesaid, did kill & slay."


Indictment?  bnf


Term?:  8/1726


Court proceedings:  Boston:  Robert Saco, Jr. of Boston (laborer, a Negro) for "feloniously shooting at & murthering" Susanna Nowell on 7/11/1726.  bnf.  Ignoramus.  discharged.

Source:  
Mass. SCJ Records, v. 1725-30:  63.  

Suffolk file #:
19443, vol. 170


Date of inquest:

July 11, 1726

Coroner or j.p.:

William Alden, coroner

Town of inquest:

 Boston

Location of inquest:

SF 19443   vol. 170   [documentation, four depositions, inquest] 
Suffolk file 19443  vol. 170 [deposition]

“Mary Rancher aged about Twelve years Testifieth and saith That on Munday the 11th  Inst. about seven of the Clock Afternoon she was in the house of Capt. Irvin in Cambridge Street in Boston in the Company of Susanah Nowell said maid to ye sd. Capt. Irvin and as they sat at a Window that lookt into the yard a Negro Boy named Robert Sawco came into the yard with a Gunn on his Shoulder and that he the sd. Robt. Sawco look’d upto ye window where they Sat, held up the Gun and said to them I’le shoot you, That Susanah Nowell said do not Imediatly the Gun went off and Susanah Nowell being Shot into the head-fell down Speechles, I imediatly run down stairs to call in people, and quickly after was told that the sd. Susannah Nowell was deal.”











      “Mary Rancher”

Suffolk ss.  Bostn July 12th 1726 The above written Mary Rancher appeared before us the Subscribers..two of His Majestys Justices of the peace...and made Oath to the truth of the above testimony & declaration by her signed”

Suffolk file 19443   [depositions]

“Upon View of ye. Body of Susannah Nowell July 11th 1726”

“Sworn    Capt. Wm Davie Says ye Gun with which ye young woman was kill’d was his lent to Mr. Vasidy[?] & yt he sent hime his gun by Robert Saco a negroe & when he came near his own door he heard a gun go off he did not know ye. Gun was charged                  Wm Davie”

“Sworn Mary Ranshone saw she was in ye. chamber where ye. dead person is yt. a negroe mr. Robert Saco came into ye yard in with a Gun & lookt up & sd I will shoot you & she viz ye. dead person answered & sd don’t, Imediately ye Gun went off & ye. young woman fell down”











“Mary Rancher”

“Sworn Gersham Flag he heard a Gun & came into ye. chamber & found her on ye. floor, she bled abundantly & was soon dead






“Gershon Flagg”

“Robert Saco negroe boy”





Suffolk file 19443   [inquest]

“An Inquisition...Boston...the Eleventh day of July...Twelfth year...George...before William Alden...body of Susannah Nowell of Boston Spinster...being in ye house of Capt John Erwin in an upper chamber on the day above mentioned was then & there shot through the head with a considerable number of small shot from a fowling peice then in the hands of Robert Saco a negroe boy of about Eleven years of age by which means she came to her death; and so the jurors...Robert Saco the aforesaid Susannah Nowell by misfortune & contrary to his will in manner & form...did kill & slay”

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

Robert Saco, Jr. 

Ethnicity:



Race:


b

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

laborer

Town:


Boston

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Susanna Nowell

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

s

Children:




Occupation:



Town:


Boston

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1726, Nov. 11




Tiverton, BRI

INQ

FILE

Class:   probable

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM

Motive:  [QUARREL]

Intox?:  yes, victim (and prob. assailant)

Day of week:   F

Holiday?:



Time of day:


Days to death:  [7]


HOM:  Samuel Sherman m. William Allebe 


Weapon:  drinking and fighting.  Struck 2 or 3 times hard.  d. by 11/18.  [phys]

Circumstances:  at house of John Tolbury.  A number of men had gathered there and were drinking.  SS & WA had "hot words" & SS struck WA, then they went outside and continued fighting.  WA came back in the house severely injured.  SS & WA had worked on the road crew in Tiverton that day.

Inquest:  verdict:  "By hard Drinking scufling & fighting was the Cause of his death."


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Source:  
Suffolk file #:
19802, vol. 173


Date of inquest:

Nov. 18, 1726

Coroner or j.p.:

Constant Church, coroner

Town of inquest:

 Tiverton

Location of inquest:

SF 19802   vol. 173    [documentation, writ, six depositions, examination] 
Suffolk file 19802  vol. 173   [writ]

“Bristol ss.     To the Sheriff...Bristol...”

“Where as Constant Church of freetown...Coroner hath this Day...Informed me...one of his Majtis Justice of of the peace...That he had a Jury of Enquest on the Ded bodey of william allebe Late of Tiverton...sd Allebe by hard drinking scuffling and fighting was the Cause of sd allebes death and that evidence as was Givin...that Samuell Sherman of Tiverton...scufoled & fought with sd Allebe ...There are their fore...to Require you or Either of you Immediatley on sight here of to seize the Bodey of the said Samuell Shermann...have him Before...Justices of the peace to be Examined touching the premises...at freetown the nineteenth Day of november...1726”

“Bristol ss   November the 20th day of 1726.”

“By Vertue of this writt to me Directed I seized the Bodey of the within named Samuel Sherman and on the 21 day of November caused him to appear before Thomas Terry Esqr...”

Suffolk file 19802   [deposition]





“November 22: 1726”

“Thomas Cook being of Lawful age testifieth and saith that on wensday the fifteenth Day of this Instant being at the Dwelling hous of William alleby’s In Tivertown I the Deponant asked him sd Alleby whether Samuel Shearman had hurt him or not and he said not as he knew of onely In the Face then I asked him If he had aney hurt how he came by It He said I am a fraid that I received  it by a Leaver a prying up a stone on the highway I Likewise asked him wheare his pain was and he said his belley was swelld and verey faint at his stommuck and further this Deponentt saith not”

Suffolk file 19802 [depositions]

“Chaplin Cook of Tiverton of Lawful age one my Oath do say that I was att the hous of John Tolbury[?] of Tiverton one fryday the Eleventh of this instant November[?] att night whear William allabe [...illegible] lying Dead was with others and thear was sum [....illegible] Samuel Searman of sd Tiverton & sd william Allebe and I take sd Sharman & sd Allebe close to fight [...illegible] I saw no body sum tim After I saw cum in towards the door of sd Tollburys house and heard sd Sherman say he [...illegible] hear Allebe & Immediately I saw Alebe down one the Ground one his hands & knees & before sd Saml Sharman struck att Allebe two or three times & I heard Blowes sd Allebe said don’t[?]  & John Hutts[?] help up sd Allebe Into the house and Layd him one chest & sum tim After I heard sd Alebe cumplane that he was Gript in his Bele”

“The Abovesd Chaplin Cook was Examined and sworn this 18th day of Novembr: 1726...”

“John Hatt of Riverton of Lawfill Eaig one Othe do say that one fryday ye Aleventh[?] day of this Intant November I was att work one the hy way in sd Tiverton and sd[?] William Allebe [...illegible] and heard him say he had hurt himselfe with A Lever one the head which of he said [..illegible] him that sd allebe workt with the Rest After we had done our work we went up to John Tollbury and satt[?] and smokt and drank [...illegible] Samuel Sharman & Joseph Cook had sum [...illegible]word and william Alebe [...illegible] whir to sd Saml Sherman [...illegible] willm allebe [...illegible] hands as to put sd Sherman from him [illegible...]ing via provoking Langwige [...illegible] Challenged [...illegible] of the Cumpany out to fight and [...illegible] fight him if no [one]? Else will upon which sd Samuell Sharman stript of all his Clothes to his Briches stockings shuse and followed Charlis Cook into [...illegible] & went Round the Corner of the house and sum time After I heard noys & I think I heard the [...illegible] upon which I went tot he Door wher [...illegible] Alebe down one the ground & said Saml: Sharman going into the hous from whaer[?] sd Allebe lay and I help sd Alebe up & Laed him into the & [...illegible]”

“The abovesd John Butt of Riverton Exzamined ans sworn...”

Suffolk file 19802  [depositions]

“Robert hely Now of Riverton being att the hous of John Tollmary one the Aleventh day of this Instant November sd: whar I saw Samuel Sharman strick at william Allebe twise as to Allebe lay one the groun at sd Tollmury [...illegible] and [...illegible] that I saw[?[ John Buts Leed sd willm Alebe Acros Tollmury [...illegible] and Lay sd Alebe Acros one A Chest wher sd Alebe lay sum time & grond and after sum tim he came to the fier[?] and cumplaind that he was Gripet and I saw no more Exsept sd Saml Shar after to strick or abuse sd Willm Allebe But was sory that the sd Alebe was so Abusd”

“The Abovesd Robert hely Exzamined & sworn this 18th day of Novmbr. 1720...”

“Joseph Cook son of Thos.[?] Cook of Lawful Eage Deposet upon my Othe do say thatt mr Wim Allebe haer Lying Dead was hurt Afsd[?] Allebe said one fryday as he was att work one the hyway [...illegible] a Lever to Ring one his head [...illegible] sd Allebe workt After word butt Cumplaind further [...illegible] the Deponant do say one fryday Night following Tolmury hous that Samuell Sherman and willm Alebe did After sum hott words sd Sherman told sd William Alebe he would fight him sd Sherman had Allebe [...illegible] butt saw no Bloes[?] strcuk in John Tolmary hous that Night and I heard sum of the Company say sd Sharman and sd Allebe wwas out [...illegible] att the four[...illegible]and Allebe [...illegible] was fighting or Chose[?] as the peple said and [...illegible] into John Tomay hous [...illegible] he cumplaind he was gript and they took sd Alebe and Layd him down one A Chest and after I saw John Butes help sd Allebe out of the doar [...illegible] again and sum of the peple said Alelbe could nott work after”

“The Abovsd Joseph Cook Exzamined & sworn this 18th Day of November 1726...”

Suffolk file 19802   [examanation]

“Bristil ss   freetown November th 22.d. 1726”

“The Examination of Samuell Sherman of Tiverton...an offender Taken Before us The subscribers ques Gilty or not Gilty ans not Gilty of his deth ques to you Remember what day of the weak and month william allebe late of Tiverton in sd County Decesed and you Laboured on the Hiways in Tiverton ans Last Friday was weak a Go ques did you then in that Labour see sd allebe meet with a priseing at a stone with a Lever and hurt his head ans yess I Did I was just by qus ware you on the Eleventh day of this Instant with sd Allebe a Drinking of Rum at night ans yess we had sum Licker qus did you strike sd allebe at that Time ans Thare was sum blowes past qus by whome ans By his Self and me qus did sd allebe desier you not to strike him ans not as I knowe of qus did you pull allebe by the hare of his head ans I puld him by the hare of his head and he me”

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

Samuel Sherman

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Tiverton

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

William Allebe 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:


Tiverton

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1727, Feb. 21




Boston, SUF

INQ

FILE


NOTE:  JP called AA a "child" -- possible AA was age 15 or 
younger, perhaps a cabin boy

Class:   probable

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM SAILOR by SAILOR

Motive:  QUARREL / DISOBEYED COMMAND of an officer

Intox?:  victim was intoxicated

Day of week:  Sat

Holiday?:     n

Time of day:   7pm

Days to death:  0


HOM:  Jonathan Pitman m. Abraham Allen


Weapon:  drunken fit or wound.  d. by next morning.  [phys]

Circumstances:  at Capt. Cornwall’s

Inquest:  verdict:  "But whether that coagulated Blood was occasion'd by any external Hurt, or an Apoplectic Fitt proceeding from Drunkness or anoyther Cause we cannot determin."


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  none [possibly courtmartialed]

Source:  
Suffolk file #:
20542, vol. 179


Date of inquest:

Feb. 22, 1726/7

Coroner or j.p.:

John Martin ?

Town of inquest:

 Boston

Location of inquest:house of Capt. James Cornwall Commander of his majesty’s ship Sheerness

Suffolk file # 98687 v. 555

Date of inquest:  22 Feb. 1726‑27

Coroner or j.p.:  William Alden, gentleman, Coroner

Town of inquest:  Boston

Location of inquest:

Source: Suffolk file 98687 vol. 555

Inquest: "Abraham Allen was on the 21st of this instant

Feby. Intoxicated with Liquor and on the same day about

seven o'clock in the evening Rec'd some blows from Jno.

Pitman, belonging to his majesty's ship Sheerness [?], Capt.

James Cornwell, commander, . . . in our judgement was an

occasion of the sd. Abraham Allen's death."

vol. 175, 20001:  HOM MANSL:  2/1727t:  death of Abraham Allen.  


Edward Harvey (X):  on evening of 2/21/1727, wit. "living at Capt. Cornwall's, Mr. John Palmer told Abraham Allen as he went up to bed that he would Call a Court Martiall in the morning."  The wit. saw AA "lying on the ground just before Mr Ledbeters door and see the negro Caesar take him under the arm to Carry him into the house:  and in the morning" the wit. went into the garret & saw AA dead "and bloody at ye Nose."


Caesar (X, having been baptised into the Christian faith):  T evening, 2/21/1727, the wit., living at Capt. Cornwall's, "being in the kitchen" with AA, Mr. Pitman came in & AA went out.  "Mr. Pitman asked him were are you a going:  Allen answered he was going to seek Lodging by your order:  Mr. Pitman bad him go to bed:  Allen then was going out the gate, Mr. Pitman bad him go to bed but he refus'd upon wch Mr Pitman struck him upon the face wth his hand & followed him out of the gate."  Afterwards Mr. Pitman came into the house "called for water & bad" wit. "go and help Allen up."  Upon this, wit. went out & found AA "wallowing in the mire" & wit., helping AA up, "lug'd him as far as the kitchen door, and Mr. Pitman then said to Allen I have not done wth you yet.  Ill have a Court martial & you shall be hang'd."


Wolford Ridley (signed):  at Capt. C's that evening, heard Mr. John Pitman tell AA "as he went up to bed, Child you shall have as much tomorrow," and wit. going into the garret "to ask a Serv't wt Time of Night (it being then ab't one) heard the sd Allen snore:  & when" wit. rose in the morning "going thro the Garret he called" AA by name "he not answering & being somewhat Changed" wit. went down and "said he beleaves Allen was dead."


Cesar Askque [sp?, signed]:  in the kitchen at Capt. C's, AA was with wit. "& to my thinking in good health tho something in Liquor."  Mr. P coming in AA took his had & went out of the kitchen.  P followed him & asked AA where he was going; AA said to find lodging.  "Mr. Pitman ordr'd him to go in and go to sleep he replied Sir I cannot obey your Command you order'd me to go out."  Wit., standing in the kitchen, heard the sound of a blow.  "Imediatly going to the gate saws Mr. Pitman & Abraham Allen stand together in the lane it being somew't dark and the sd Mr. Pitman lifted his hand twice or thrice, and the said Allen fell to ye ground the last time yt he lifted his hand."  Wit. did not hear AA say anything and P "turn'd short & came into the house & Call'd for some water to wash his hands & order'd the negro Cesar to fetch the sd Allen in who went out.  After AA was brought into the house, wit. heard P say "Il bestowed [?] upon you, you shall have as much tomorrow, Il try you by a Court Martial & hang you."

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

Jonathan Pitman

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

mariner on H.M.S. Sheerness, Capt. James Cornwall Commander

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:

British navy

Victim:  

Abraham Allen

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

mariner on H.M.S. Sheerness, Capt. James Cornwall Commander

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:

British navy

1727, Nov. 8




Marblehead, ESS

P


NOTE:  conflicting testimony, no indictment, so prob. accidental

Class:   uncertain

Crime:   poss HOM / poss CAS GUN

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
W

Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  unk. man m. unk. man


Weapon:  gunshot through the head.  d. few hrs.


Circumstances:  on board a ship in Boston Harbor commanded by Capt. Curling  [royal navy again]

Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Source:  
Newspaper:

BNL 11/23/1727 (Th):  SUS / POSS HOM or CAS GUN in MA:  dtl Marblehead, 11/11:  on 11/8, a seaman on board Capt. Curling "in this Harbour, was shot thro' the Head with a Charge of Small Shot, of which he died in a few Hours:  it is reported the Gun went off accidentally, but the contrary is fear'd by some."

Census:  

Genealogy:
Accused:  

___

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

seaman

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

___

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

seaman

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1728, July 3





Boston, SUF

TRACT

CT

FILE

D

Class:    certain

Crime:    HOM 

Rela:
NONDOM

Motive:
QUARREL or DUEL / HONOR

Intox?:

Day of week:  W

Holiday?:

Time of day:  evening

Days to death:  [0]

     HOM: Henry Phillips m. Benjamin Woodbridge

     
Weapon: sword, 3 wounds


Circumstances:  at the Bird Place [a tavern?] // BGAZ:  on the Common near the Powder House

     
Inquest:

Indictment?  y, "gave the said Benja Woodbridge a Mortal Wound, of which said mortal Wound the said Benjamin Woodbridge then and there did instantly dye and so the said Henry Phillips the aforesaid Benjamin Woodbridge in Manner and form aforesaid did feloniously kill and murther"

    
 Term?: Aug. 1728

     
Court proceedings:  fled

Tract:  


"He that would keep GOD's Commandments must Renounce the Society of Evil Doers Preach'd at the publick Lecture in Boston, July 18th, 1728.  After a Bloody & Mortal Duel."  By the Rev. Mr. Joseph Sewall:  with a Preface by the united Ministers of the said Town.  Sold by D. Henchman at his Shop in Cornbill, Boston."

Source:

C. K. Shipton, Sibley, 7: 424-9.  [the story of the duel]

Thomas, Sewall Diary, 2:  823n30.

     Suffolk files 21897, vol. 188

mostly testimony, the indictment, a summons for witnesses, and one memordandum

     "John Cutler of Boston Surgeon maketh Oath That the last

night he was in Company at the Sun Tavern in Boston with Doctor

Pemberton and others, That ‑ Doctr Pemberton was called out of

the room and came in again presently desiring to speak with ye

Dept & when the Dept. came out the sd. Pemberton told him that a

bad Accident had happened, that Mr Henry Phillips had told him he

had a difference with Mr Benjamin Woodbridge, that Phillips was

wounded, and Phillips told him he was afraid that Woodbridge was

Mortally wounded, upon coming out of doors the Dept. saw the sd.

Henry Phillips & Asked him what was the matter, the sd Phillips

told ye Depont. to ask no questions but desired him to come along

speedily, upon which the Deponent the sd Pemberton and Phillips

all went into ye Comon together and upon coming to the Birde

house the sd Phillips said that Mr Woodbridge was not there where

he left him, he was gone and he believe Mr Handy with whom he

left him had taken car of him, upon which the Depont. and the sd

Pemberton went to the said Woodbridge's lodgings but could not

hear of him there, and from thence they went to the said Handy's

lodging, but could not hear of him so they Concluded the sd.

Handy had taken care of the sd. Woodbridge so as to keep him

private, and going back to the head of Mr Bromfields Lane where

they had appointed to meet the sd Phillips, he was not there, so

they went to the Deponents house where the sd Phillips was, and

there the Depont. and the sd Pemberton dress'd the sd. Phillips's

wounds which were in three places, on on One side of his Belly

and one on t'other side of his Belly & the third in his fingers

were all ??? And the sd Phillips after he was dressed went away

and the Depont. has not seen him since."

SF 21897   vol. 188 [documentation, summons, indictment, thirteen depositions]
Suffolk file 21897  vol. 188 [summons]

“Suffolk ss.  To the Sheriff...Suffolk...”

“In his Majestys Name you are hereby Required to Summon         Seller of Boston aforesd Cooper that he appear before...one of his Majestys Justices of ye peace...to give Evidence...of what he knows...the Murder of Benja Woodbridge or any one...concerning Henry Phillips being charged with sd Murder...at Boston...Sixth day of July...1728”

Suffolk file 21897  [indictment]

“Suffolk ss.  At His Majesty’s Court of Assize and General Goal Delivery...at Boston...Second Tuesday of August 1728...”

“The Jurors...Henry Phillips of Boston...Merchant on or about the Third day of July last past in the second year of our said Lord the King with force and arms wilfully and of his forethought malice at Boston...in the Comon so called, in and upon one Benjamin [torn...Wood]bridge of Boston...an assault did make and with a sword of the Value of Twenty Shillings...did run through the Body, and then and there gave the said Benja Woodbridge a Mortal Wound,...did instantly dye...against the form of an Act passed the Great and General Court or assembly of the Province of  the Massachusetts Bay...at Boston the Twetny Sixth day of May [1697] and continued by Several Preogatives until the Thirteenth of October following Entitled An Act against Murder made & provided”

“Witnesses

Robert Handy

Doctr. John Cutler

Doctr. Geo: Pemberton“billa vera”

Geo: Raisin 

John Bannister

Benja Dawlings

Thomas Barton

John Chamber 

Morris Puts[?]

John Dupree”

Suffolk file 21897   [depositions]

“Suffolk ss   Memorandum        Boston July 11. 1728.”

“Messrs. Robert Handy George Stuart....being [...illegible] on [...illegible] of the Murther of Benja. Woodbridge last night Mr. Handy Examined saith that sometime before night Mr. B: Woodbridge came to me in the white horse & desired me to [...illegible] me [...illegible] sword[?] I asked the Reason he Replyed he had business [...illegible] him into the County I was [...illegible] he made an Excuse I urged him to tell me plainly what Excuse he had for a sword being it [...illegible] to meet[?] with Mr Henry Phillips & he had lately [...illegible] out, he [...illegible] perished[?] in his first [...illegible] upon which you gave him [...illegible] & [...illegible] & then so lost the Company Mr. Ths: Beaton[?] being in Company, I imediately followed & went into the Commin found[?] sd Woodbridge w[...illegible]ing the Common by the Powder House his Sword by his Side.  I said no porpis [...illegible] I [...illegible] the occasion of his being Home[?] he excused[?] Informing [...illegible] have I saw [...illegible] Henry Phillips walking towards us with his Sword by his Side & Cloak on before he come nearby I told them I [...illegible] there was a quarell & [...illegible] the event[?] they both denied it Mr Phillips replyed [...illegible] Mr Woodbridge & he [...illegible] particular business that concerned them Two only & desired I would go about my business. I  [...illegible] perswaded [...illegible] to [...illegible] know their design [...illegible] quarrell they would make it up, mr Phillips used me in such a [...illegible] with slights that I went off & left them by the Poweder House this was about Eight in the Evening, I went up Common then walked down after some short space I returned [...illegible] justly [...illegible] full of the design [...illegible] to prevent the fighting with swords.  I[?] met[?] with them [...illegible] the powder house I first saw Mr Woodbridge making[?] up to me holding his left hand below his Breast discovering blood on his Coat asked[?] the meaning of it, he told me Mr. Phillips had [...illegible] him [...illegible] the sword I enquired where it was he [...illegible] Mr. Phillips [...illegible] Mr. Phillips [...illegible] came up with  [...illegible] sword [...illegible] had [...illegible] by his side I told them I was surpized they should quarrell to this degree I told Mr. Phillips he had wounded Mr. Woodbridge he Replyed yes So I [...illegible] Mr. Wood Bridge has also wounded me but in the flesh [...illegible] only showing me his Cut fingers Mr. Phillips toke[?] Mr. Woodbridges scabbard sheathed the sword & [...illegible] layd it down by him or gave it to him Mr Woodbridge  beginning to [...illegible] sat down & begged[?]  that [...illegible] might be sent for.  I  Immediately went away leaveing them two[?] together Phillips [...illegible] followed told me [...illegible] to go back to Woodbridge & [...illegible] to [...illegible] of him he he Returned[?] with a Sugeon I prayed him to hasten, [...illegible] to [...illegible] mr Phillips [...illegible] away as fast as [...illegible] & went down the lane by the pond.  I returned to the white horse, I saw Mr. Barten[?] George Raising together I told Mr Barton Phillips & Woodbridge having quarrelled Woodbrdige was [...illegible] I asked Barton to go & see how it was with Woodbridge we went a litle [...illegible] the House with a [...illegible] to go But Barton hearing Phelips was gone for a [...illegible]urgeon  answered he that is Phillips would procure a Surgeon and so refused going. I went to Mr [...illegible] house where  [...illegible] to [...illegible] I have not seen Mr Henry Phillips or any from him since I lef him going for a [...illegible]urgeon.”
   “Robert Handy”

“Suffolk ss.  Boston July 4 1728”

“Capt. John Winlow[?] Examind and Saith that [...illegible] Devill house[?] [...illegible] Phillips about Eleven in the Evening [...illegible] he walked [...illegible] to carry off by appointment [...illegible] Brother Henry who had murdered or killed a man, I went with him to Mr [...illegible] where I soon met sd Phillips I asked him where his brother was [...illegible] he had been fighting with he made[?] [...illegible] I should see him presently: we[?] went down to call [...illegible] where Mr. G[?] Phillips was to meet Mr [...illegible] there first [...illegible] door.  The [...illegible] from Mr [...illegible] House [...illegible] Peter [...illegible] & Henry Phillips came into Mr. [...illegible] yard, Mr. G Phillips immediatley after with Mr Adam[?] Tuck, I heard no [...illegible] the [...illegible] men [...illegible] & sent Mr. H Phillips to Gibbrey[?] Wharfe [...illegible] G Phillips with me went down the long wharfe [...illegible] boat there & went on board my ship lying in the harbour Mr Phillips being in the Boat I took sum some of the ships crew & road[?] to Gibles[?] Wharfe [...illegible] met with [...illegible] Henry Phillips Peter [...illegible] & Adam[?] Tuck I came ashoar H Phillips & Tuck entered the Boat I [...illegible] with G. Phillips they designed [...illegible] majestys ship [...illegible] Capt James Cornwall Commander this was [...illegible] & one of the clock.”




“Jno. Winslow”

“Boston July 4. 1728...”

“John Cutler of Boston [...illegible]urgeon Examined upon oath saith that last being [...illegible]

Doctor George Pemberton[?] came to me at [...illegible] & [...illegible] that an unhappy quarrel happend between Mr Henry Phillips & Benjamin Woodbridge [...illegible] was to be feared Mr. Woodbridge was desperately murdered[?] [...illegible] went out  [...illegible] soon met Mr. H. Phillips who told us that he feared he had killed Mr Woodbridge or mortally wounded him that he  left him at the Boston of the Common & begged us to [...illegible] there & see if any relif might be given Doctor Pemberton in Company with Mr. Phillips & I went in search of P[?] Woodbridge  [...illegible] and [...illegible] or make any discovery of the affair  [...illegible] ye Phillips Mr Woodbridges lodging & several other Houses but heard  [...illegible] of [...illegible] upon our return Mr H: Philllips was at my house I dressed his wounds which were across his belly & his fingers Mr Phillips Shew a great [...illegible] & [...illegible] of having killed Mr Woodbridge I endeavoured to appease him & [...illegible] things but he sayd [...illegible] think he was alive he should think himself a happy man.”





“Jno. Cutler”

“July 4 1728”

“Doctor George Pemberton saith this last Evening about seven or Eight a Clock Mr. H Phillips came to the Sun[?] Taverne[?] & Informed me  [...illegible] go out which I did [...illegible] to my house. where sd Phillips shew me [...illegible] wounds & that he had wonded Mr Benja: Woodbridge & feared they [...illegible] begged of me to [...illegible] to the [...illegible] accompanied with Doctor Culter & sd Phillips in [...illegible] of Woodbridge went to the Pond[?] or house & Searchd the ground there but could make no discovery mr Phillips then [...illegible] towards mr Brom[...illegible] lane[?] Doctr. Culter & I went to mr woodbridges lodging & several other places [...illegible] and hear nothing of him: [...illegible] Returned & send H Phillips at Doctr Culters: who was very greatly concerned[?] fearing he had killed mr Woodbridge he dressed Phillips wounds which were small    “July 4 1728”                  “George Pemberton”

Mr. Peter Tanvil[?] examined saith that last Evening about[?] Twelve he was with Gallim[?] Phillips Henry Phillips & Adam Tuck at Gibbray Wharfe & under [...illegible] by G. Phillips that his Brother Henry had killed or mortally wounded Mr B: Woodbridge this Evening that Henry Phillips went to Capt Williams Boat with his Brother & Adam Tuck with the Boats Crew where they went he knows not”


“July 4 1728”





“John Underwood a present Resident in Boston marriner belonging to the Pink Molly John Winslow Commander now lying in the harbour of Boston being Examined upon Oath concerning

the death or murder of Mr. Benjamin Woodbridge saith that about Twelve a Clock last night his Capt. John Winslow with four of our hands I being one to go to a Wharfe at the South by one of the [...illegible] where we went & there the Capt went on Shoar & two other Persons came into the Boat without the Capt : we put off & by the [...illegible] we was designed to go on Bard the Man of War but by reason of the fogg & thick weather we got a shoar at Dorchester neck went up to a house [...illegible] there [...illegible] and  [...illegible] half then Returned to our boat took in the three Persons as I suppose [...illegible] with our Crew & went of on board the Man of War  [...illegible] lying between the Castle & Spectacle Island: We all [...illegible] on board with the men we took in at the wharfe stayd there for the space of an hour & then  [...illegible] up to Boston leaving of them on board & landed by Oliver Dock.”

“July 4 1728”“John Underwood”

“Wm Peirce of Boston marriner one of the Pink Molly Crew Examined upon oath saith as above declared by John Underwood.”


“William Perice”

“July 4 1728”

“James Wood & John Brown marriners belonging to the Pink Molly being Examind upon oath declare as [...illegible] John Brown  [...illegible] or know not how  many persons they took from the Shoar at Gibbreys Wharfe but is positive but two Returned to Boston.  They both say they [...illegible] whether the Capt went in the Boat from the Ship to the Shoar








“John +Brown”    “James Wood”

“July 4th 1728.”

Suffolk file 21897   [depositions]

“John Cutler of Boston... July 4th 1728”

“George Pemberton of Boston Surgeon maketh Oath That the last night he was in Company with Doctor Cutler & others at the Sun Tavern in Boston that he was called out of Company and went away & soon after returning he saw Mr. Henry Phillips att he Barr who told the Deponant he wanted to speak with him when the Depont. came out the sd Phillips told him he had had a difference with Mr. Benjamin woodbridge, that he the sd. Phillips was wounded & he believed he had wounded the sd. Woodbridge & that mortally, upon which the Depont. took the sd Phillips with him to his the Deponts. House in Order to dress his wounds but said he would not tarry to leave [...illegible] dressed then, and was very urgent with the Depont.to make all the hast he could into the Comon in Bsoston behind the powder house where he said he left the sd. Woodbridge, upon which the Depont. went imediatley with the sd Phillips & called Doctor Cutler at the Sun Tavern and they three went together into the Comon and what the sd. Culter has before related in his Evidence of what afterwards happened the Deponent declares to be the truth, being present with the sd. Cutler att the time”  

“Geo: Pemberton”

Suffolk file 21897  [deposition]

“George Rasin of Boston Brasier maketh Oath That yesterday about seven of the Clock in the Evening Mr Benjamin Woodbridge (now deceased) came to the White horse Tavern in Boston where the Deponent was in Company with Mr. Thomas Barton and Mr. Robert Handy That the sd. Woodbridge desired to speak with Mr Handy and accordingly the said Handy & Woodbridge went up Stairs and tarried a few minutes and then came down again; that the sd Woodbridge had no sword when he cam in but went away presently that Mr Handy went up stairs (with a sword but came down without one)   That soon after the sd Woodbridge was gone Mr Handy took Mr Bartons Sword and put it on and went out after Mr. Woodbridge and tarried near an hour and then returned again with a Sword on, but mentioned nothing in my hearing of any difference or Accident that had happened, & he & Mr. Barton after we had paid our reckoning went away and left me the Deponent and Further the Deponent saith not”

“George Raisin”

“July 4th 1728.”

“Sampson Seller of Boston...Cooper being Summoned to Appear to give Evidence on Oath doth say & declare that on Fryday the fifth of July 1728 being on board his Majestys Ship Sheerness[?] Mr. Samuel Green Deputy Marshal of the Court of Admiralty came on board and Enquiring for the Commander called sd Green into the Cabin State room where the Declarant then was who see sd. Green give to Capt Cornwall a Warrant singed by the Register of the Admiralty Impowering & Commanding him to search the sd Ship for one Henry Phillips who was supposed to have Committed Murther on the Body of Benjamin Woodbridge & fled to escape Justice: which Warrant I heard Capt Cornwall read twice over; and then Returned sd Warrant & bid him carry it from whence it came. For that he would not suffer his Ship be searched by any Officers as I told your before and Mr Dorr[...torn] who came on the same account he say before. But find the sd Governour wrote me a Letter & desired that the ship might be searched I had favoured[?] him in that Article: whereupon some on Board[?] sayd to Capt Cornwall would it not be fit orr better that you [...illegible] to the Governour and not send a verbal message to which he [...illegible] he is [...illegible] such a said haughty Spirit I will have nothing to do with him: the Dejpont further saith that he observed the Capt upon hearing the officer was on board put a [...illegible] of Pistols into his Breeches pockett at his going out of the Cabin to Speak with the sd Green”

“Suffolk ss. Boston July 6. 1728”“Sampson Setter”

“...Samll Green same that relating to Capt Cornwalls putting pistols into his pockett ...”  










  “Samuel Green”

Suffolk file 21897   [deposition]

“Robert Handy now resident in Boston Gent. Declareth and saith That he being the last night at the White Horse Tavern in Boston in Company with Mr Thomas Barton and Mr. George Raisin, That about seven of the Clock in the Evening Mr. Benjamin Woodbridge (now deceased) came to the sd Tavern and Enquired for the Deponent, and came into the room where the Deponant was sitting and desired him to let him the sd. Woodbridge have his Sword wch. he the sd Woodbridge had before lent to the Deponent to wear, upon wch. the Depont. asked the sd Woodbridge what he was going to do with his Sword, Woodbridge answered he was going out of Town, the Depont. told him he believed something more than Ordinary was the matter that he should want his Sword at that time, but the sd Woodbridge insisting to have his sword the Deponent delivered the same to him and then he went away, towards the Comon, and the Deponent mistrusting some mischief would ensue went into the Comon where he saw the sd. Woodbridge alone, and went to him, and while he was talking with him desiring to know the reason of his coming there Mr. Henry Phillips of Boston Merchant came up to the Depoonent and the sd Woodbridge, as they were standing together, having a Cloak on and a Sword by his side, and the sd. Phillips then shook hands with the sd. Woodbridge to blind or deceive the Deponent (as he supposes) and the Deponent then urged both Mr. Phillips and Mr. Woodbridge not to quarrel or have any difference (as he supposed they would have) but to part and go away, but the sd. Henry Phillips replyed and said to the Deponent that he had some particular business with Mr. Woodbridge & desired the Deponent to go away, alledging it was not Concern of his, and thereupon the Deponent went away accordingly some small distance from them, but reflecting upon the ill Consequence that might happen turned back again, but could not see either of them, & going up back again, but could not see either of them, & going up the hill on the East side of the Powder house in the Comon when he came to the Top, he saw the sd Woodbridge coming up the hill on (the other side) sd. Woodbridge holding his hand on his own side) which he perceived to be bloody, he asked the sd. Woodbridge what was the matter who told him that Mr. Phillips had wounded him or given it him, or words to that Effect, the Depont asked the sd Woodbridge where his Sword was he said Mr. Phillips had if, and at some small distance behind the Deponent saw the sd Pillips coming up with his own sword hanging by his side and the sd. Woodbridge’s sword in his the sd. Phillip’s hand drawn, and when the sd. Phillips came up he took the sd Woodbridge’s Scabbord from his side and sheathed the sword therein and the sd Phillips & Woodbridge then spake Friendly together and both said they were sorry for what had happened and the sd. Woodbridge sitting down on the ground said he was Faint and desired that he might have a Surgon whereupon the Deponent made what hast he could and as he was coming up the Comon for that purpose Mr. Phillips overtook him and desired him to go back and he would run & call a Surgeon, that he knew of that was near, and the Deponent thinking the sd Phillips would take care of the sd. Woodbridge & not surmizing that his wound was mortal, went back again to the Whitehorse to the Company he had left there and Informed them of what had happened and did not return against he last night to see the sd. Woodbridge until he saw him dead this morning and further saith not.”

“The Dept. saith he had a sword on when he went into the Common”

“Boston July 4th: 1728”“Robt. Handy”


Suffolk file 21897   [deposition]

“Benjamin Dawling of Boston maketh Oath That yesterday at the request of Mr Benjamin Woodbridge (now deceased) he dined with him at Selbys Coffee house in Boston That after Dinner about five of the Clock the Deponent went with the sd. Woodbridge to the Sun Tavern in order to meet with Mr. Henry Phillips of Boston Merch and when they had tarried about halfe and hour the sd. Phillips came in and Mr. Woodbridge called for a pen & Ink and desired Mr. Phillips to give him a Note of his hand for Seventy two pounds which the Deponent understood the sd Woodbridge had sometime before Won of the sd. Phillips at Gaming (he the sd Phillips being bound off) but the sd. Phillips Answered and said that he never would pay him And the Deponent heard no angry words offered by one of the other whilst he tarryed nor anything of a Challenge or any appointment made between them to fight a Duel.  And further the Dept. saith not”

“July 4th 1728.”“Benja Dawlinge”

Suffolk file 28197   [deposition]

“John Bannister of Marblehead Merchant maketh Oath That yesterday between seven and Eight of the Clock in the Evening he was standing near the Garden house at the bottom of the Comon in Boston where he observed two men near the Powder house together and one man at some small distance from them that the Depont. was apprehensive they were going to fight a Duel, and he took a Walk round and came within a Small distance of One hundred feet or thereabouts of them, and according to the Deponents best Judgement he declares that Mr. Benjamin Woodbridge (now deceased) was One of the Persons, there standing, & Mr. Henry Phillips of Boston Merchant was another, but the third man the Deponant knows not, that Mr. Woodbridge had a sword by his side, but he dept does not know whether the sd Phillip had a Sword He having a Cloak on so that the Deponant could not certainly tell: And the Deponent when he knew who the persons before named were (they not being ye sound[?] persons whom he before thought they were) went away and did not suspect in the least hat any difference could happen between the.  And Farther saith not”









“John Bannister”

“July 4th. 1728”

Newspaper:


BNL 7/4/1728 (Th):  HOM in MA:  morning of 7/4, Mr. Benjamin Woodbridge, a young gentleman, merchant in Boston, found dead near the Powder House in the Common.  "He was stab'd in the right side, (as 'tis thought in a Quarrel) a Sword lying under his Head, partly drawn."  //  BNL 7/11:  Coroner's Inquest:  verdict:  killed with a sword run through his body by Henry Phillips of Boston, merchant, on the Common in Boston, on 7/3, "as appears by sundry Evidences."  HP escaped.  Lt. Gov. Wm Dummer issued a proclamation, that HP should be captured (no reward offered).  HP:  "a fair Young Man" (22), "well set, & well dress'd, & has a Wound in one of his Hands."  //  BNL 8/1:  advertisement:  "Just Published, a Sermon Entitled, He that would keep GOD's Commandments must Renounce the Society of Evil Doers Preach'd at the publick Lecture in Boston, July 18th, 1728.  After a Bloody & Mortal Duel.  By the Rev. Mr. Joseph Sewall:  with a Preface by the united Ministers of the said Town.  Sold by D. Henchman at his Shop in Cornbill, Boston."

Census:

Genealogy:


BW:  son of Dudley Woodbridge (Harvard 1696), judge of admiralty of Barbados.

Accused:       

Henry Phillips

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:             
m

Age:


22

Literate:

y

Harvard, 1724

Marital Status:

s

Children:

Occupation:         
merchant / gentleman

Town:               
Boston

Birthplace:

Religion:

Organizations:

Victim:        

Benjamin Woodbridge

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:             
m

Age:


adult
young man

Literate:

y

Marital Status:

s

Children:

Occupation:

merchant / gentleman

Town:               
Boston

Birthplace:

Religion:

Organizations:

1728, Sept. 28




Malagash in Charlestown, MID

CT

P


NOTE:  conflicting testimony again, but the newspaper article, together with the decision to release him on bond, suggest an accident

Class:   do not count

Crime:   prob CAS GUN

Rela:    

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  John Richardson m. Peter Green


Weapon:  with a firelock, charged with gunpowder & shot.  One mortal wound.  d. 6 hrs.  


Circumstances:  at sea, on a fishing boat


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  10/1728:  Salem; 1/1729:  Charlestown


Court proceedings:  John Richardson of Marblehead (fisherman) 9/28/1728 malice aforethought a. Peter Green at Malagash in Charlestown with a firelock, charged with gunpowder & shot.  One mortal wound.  d. 6 hrs.  pNG.  fNG.  c.

Source:  

Mass. SCJ Records, v. 1725-30:  195 (Charlestown)


Mass. SCJ Records, v. 1725-9:  240 (Salem):  10/1728t:  John Richardson bound to appear to "answer for killing one Peter Green."  Appeared.  "But Inasmuch as his Recognizance was not Returned to the Court before the Grand Jury was Dismissed, Ordered that he Renew his Recognizance to Appear" at the Charlestown assizes "to answer for said Crime," & that the witnesses against him also be bound to appear.  Sureties:  Thomas Rhodes & Richard Blanch.  300 l. to ensure "the said Green's" appearance.  [[sic?  or do they mean John Green, a witness?  John Green (a minor) of Marblehead.]]

Newspaper:

BNL 10/31/1728 (Th):  PROBABLE CAS GUN / SUS / POSS HOM in MA:  dtl Marblehead, 10/22:  on 10/17, John Richardson, a fisherman, jailed for shooting Peter Green (one of their crew) at Sea.  Confessed he shot PG, of which PG d. 5 hrs.  "but pleaded that it was an Accident which the witnesses seeming to favour, he was admitted to bail."

Census:  

Genealogy:
Accused:  

John Richardson

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

fisherman 

Town:


Marblehead 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Peter Green

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

fisherman

Town:


[Marblehead]

Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1728], Nov.







FILE


NOTE:  Where?  when?  no evidence on the date or location in the files

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    RELATIVE BROTHER by BROTHER

Motive:  UNK

Intox?:

Day of week:

Holiday?:

Time of day:

Days to death:

     HOM: Jacob Swamp [Swomp] m. ___ Swamp (his brother)

     Weapon: stabbing

     Circumstances:

     Inquest:

     Indictment?  [no]
     Term?:

     Court proceedings:

Source:

     SF 24567, vol. 209

     "Jacob Swamp being put downe to me the suscriber in order to

be ?? for his killing his Brother: told his father ??? which was

in the fore part of November last past and I examined said Jacob

about ye premise: he freely owned that killed his Brother:

moreover his coat which he had on was all most all over exeeding

bloodie I asked by what means said coat caem to be so bloodie the

answar was with ye blood of his brother that sia dJacob had

stabed in divers places By mee" William Bond

24576  Jacob Swamp -- Murder -- not dated


Note from Wm Bond, j.p.:  To be tried for the killing of his brother.  Early last November owned to his father that he had killed his brother.  His coat was bloody.  Asked how the coat had become bloody, said "the Answar was with ye blood of his Brother that said Jacob had grabed in divers places."


Deposition of Timothy Philips:  said JS confessed to him a few days after JS was committed that he had killed his brother.  Said "that me think me must yes because me Kill him my brother."  His admitted his brother's blood was on his blanket.  [note broken speech:  an Indian?]

SF 25015, vol. 209:  Joseph Debumpson testimony as to murder, n.d.


Age 31.  Said he came up to the house about the time the murder was committed.  Did not see the murder.  Jacob told him he had stabbed his brother.  Did not know who was present at the time of the murder.  

[guess same case:  Jacob Swamp]

Newspaper:

Census:

Genealogy:

Accused:       

Jacob Swamp

Ethnicity:

Race:


[Ind]

Gender:             
m

Age:


adult

Literate:

Marital Status:

Children:

Occupation:

Town:

Birthplace:

Religion:

Organizations:

Victim:        

‑‑‑‑ Swamp

Ethnicity:

Race:


[Ind]

Gender:             
m

Age:


adult

Literate:

Marital Status:

Children:

Occupation:

Town:

Birthplace:

Religion:

Organizations:

1729, Feb. 11 




Province Town, BAR

CT

Class:   probable

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  12


HOM:  Henry Trip a. James Marks

Weapon:  struck JM with his fist & kicked him twice on his side, breaking 2 ribs.  d. 2/23.  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  4/1729:  Barnstable 


Court proceedings:  pNG.  fNG.  c.

Source:  

Mass. SCJ Records, v. 1725-9:  249; and 4/1729:  Barnstable (Barnstable & Dukes Co.) [in SCJ Minutes, Mass. SCJ Records, v. 1702-1730.  No page #s]

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused:  

Henry Trip 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

laborer 

Town:


Provincetown 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

James Marks

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1729, Nov. 27 




Falmouth, BAR

CT

FILE

P




Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    MARITAL WIFE by HUSBAND

Motive:  possibly MENTALLY ILL

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  Joseph Fuller m. Martha Fuller (his wife) 


Weapon:  with gun, beat her, gave her "so many mortal strokes & wounds upon her head, that her skull was broke, & her brains came out."  inst.  


Circumstances:  at home

Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  4/1730:  Barnstable 


Court proceedings:  wil. & fel. murder.  pNG.  fG.  DEATH.  To be hanged 5/20/1730.  Exec. on 5/20.

Source:  

Daniel Allen Hearn, Legal Executions in New England:  A Comprehensive Reference, 1623-1960 (Jefferson, North Carolina:  McFarland, 1999), 122.


Mass. SCJ Records, v. 1725-30:  284.  

     
SF 29483, vol. 220

"Of Wilfully and feloniously kiling and murdering Martha Fuller his late wife at Falmouth"

Newspaper:

New England Weekly Journal 12/8/1729, 6/1/1730


Boston News-Letter 1/15/1730:  dtl Falmouth, Barnstable County:  on 11/27 the verdict of the inquest on Martha Fuller:  her death on 11/27 was “feloniously accomplished” – murdered by her husband Joseph Fuller “in his House by her Brains being beaten out, she being knock’d on the head with an Ax which was found there bloody, and the Head of the Ax fitting a dent made in her head: and smitten with a Gun it being found and shewed to us broken, and a Lock of Hair being entangled in the Lock of it, the Gun being bloody both parts of it, and some of her Brains (as we suppose) sticking on said Ax.”  JF acknowledged that the gun and ax were his.

Census:  

Genealogy:
Accused:  

Joseph Fuller 

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  
m. to Martha

Children:




Occupation:

ferryman b/w Martha's Vineyard & the mainland

Town:


Falmouth 

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

Martha Fuller

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. to Joseph

Children:




Occupation:

housewife
Town:


Falmouth
Birthplace:



Religion:




Organizations:



1730, May






unknown, in MA



P

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    UNK

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  [0]

HOM:  unknown person(s) m. unknown man


Weapon:  blow to head [club]


Circumstances:  found dead in the Western Road toward CT.

Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  none
Source:  
Newspaper:
New England Weekly Journal 5/25/1730:  dtl Boston:  “We are informed that some days ago, a Man was found dead in the Western Road toward Connecticut, with a large Wound on his Head; a Jury sat upon the Body and brought in Murder:  we do not yet learn the Name of the Man, nor to we hear that the Murderer is discovered.”
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Gender:

[m]
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[adult]
Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim:  

___
Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m
Age:


adult
Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Suspect(s








